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LPS priekšsēdis Andris Jaunsleinis atklāj kongresu. Informē, ka uz kongresu ieradušies 

274 LPS biedru pašvaldību priekšsēdētāji no 499 LPS biedru pašvaldībām. Kongresu 

apsveic Juris Hlevickis, Jūrmalas pilsētas domes priekšsēdētājs. 

 

Reģionālās attīstības un pašvaldību lietu ministrs Andrejs Radzēvičs apsveic kongresu, 

runā par pašvaldību attīstību, atbalsta programmām, mājokļu problēmām, par privāto 

investoru piesaisti pašvaldību problēmu risināšanā. 

 

Labklājības ministre Dagnija Staķe apsveic kongresu, uzsverot, ka Latvijas Pašvaldību 

savienība veic nozīmīgu darbu ne tikai apvienojot pašvaldības un aizstāvot to intereses, 

bet arī veicinot sadarbību starp pašvaldībām un valsti. Tā kā Labklājības ministrijas  

kompetencē ir jautājumi, kas vistiešāk skar ikvienu Latvijas iedzīvotāju, tad sadarbībai 

ar pašvaldībām ir ļoti liela nozīme cilvēku problēmu izzināšanā un kopēju risinājumu 

meklēšanā, lai uzlabotu viņu dzīves kvalitāti. Ministre uzsver, ka nozīmīgs posms 

ministrijas darbā ir arī ikgadējās LM un LPS sarunas, kurās arī šogad paredzēts runāt par 

aktualitātēm sociālās politikas jomā. 

 

Izglītības un zinātnes ministrs Juris Radzēvičs apsveic kongresu, uzsver izglītības 

nozīmi mūsu valsts nākotnes attīstībai un labklājības veicināšanai, kā arī par jaunu sporta 

būvju celšanas nepieciešamību pašvaldībās. 

 

Zemkopības ministrijas parlamentārā sekretāre Dace Lucaua uzsver konkursa 

“Sakoptākais Latvijas pagasts” nozīmi Latvijas pagastu sakopšanā. Izsaka atzinību 

Rēzeknes rajona padomei par ES finansējuma piesaisti. 

 

Finanšu ministrijas parlamentārais sekretārs Ēriks Zunda apsveic kongresu un 

apstiprina, ka finanšu ministrs parakstījis rīkojumu par limitu palielināšanu pašvaldībām 

par 5 miljonu latu. 

 

Saeimas deputāts, Valsts pārvaldes un pašvaldību komisijas priekšsēdētājs Staņislavs 

Šķesters pateicas Latvijas Pašvaldību savienībai par līdzšinējo sadarbību. Uzskata, ka 

nepieciešams nostiprināt pašvaldību lomu Satversmē. 

 

Oskars Kastēns, Saeimas Latvijas Pirmās partijas frakcijas vadītājs, runā par 

nepieciešamajiem grozījumiem Vēlēšanu likumā, Administratīvi teritoriālās reformas 

likumā. 

 

Māris Grīnblats, Saeimas TB/LNNK frakcijas vadītājs, uzsver Latvijas Pašvaldību 

savienības lomu pašvaldību attīstības veicināšanā. Atbalsta sagatavoto rezolūciju 

projektus. 
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Andrejs Aleksejevs, Saeimas deputāts, Valsts pārvaldes un pašvaldību komisijas 

loceklis, atbalsta sagatavoto kongresa rezolūciju par grozījumiem Satversmē, lai 

nostiprinātu pašvaldības lomu. 

 

Bērnu un ģimenes lietu ministrs Ainars Baštiks aicina pašvaldības aktīvāk atbalstīt 

ģimenes, kas vēlas adoptēt bērniņus, kā arī organizēt vasaras nometnes bērniem no 

sociāli maznodrošinātām ģimenēm. 

 

Latvijas Lielo pilsētu asociācijas izpilddirektors Jānis Kalviņš apsveic ar kārtējo 

pašvaldību darba atskaites punktu – LPS kongresu. LLPA viedoklis vienmēr tiek 

uzklausīts, ir veiksmīga sadarbība ar Latvijas Pašvaldību savienību. 

 

Kongresa darba kārtība:  

1. Balsu skaitīšanas, mandātu un redakcijas komisiju vēlēšanas 

2. LPS priekšsēža ziņojums                         

3. Finansu un ekonomikas komitejas ziņojums        

4. Revīzijas komisijas ziņojums  

5. Mandātu komisijas ziņojums 

6. Reģionālās attīstības un sadarbības komitejas ziņojums          

7. Tehnisko problēmu komitejas ziņojums 

8. Veselības un sociālo jautājumu komitejas ziņojums 

9. Izglītības un kultūras komitejas ziņojums 

10. Debates  

11. LPS priekšsēža vietnieka apstiprināšana. 

12. Dokumentu apspriešana un pieņemšana 

12.1. Par sabiedriskās organizācijas “Latvijas Pašvaldību savienība” 

pārveidošanu par biedrību 

12.2. Par biedrības “Latvijas Pašvaldību savienība” Statūtu jauno redakciju 

12.3. Par biedrības “Latvijas Pašvaldību savienība” izpildinstitūciju 

12.4. Par Revīzijas komisijas nolikuma jauno redakciju 

12.5. Par Nolikumu par LPS biedru dalības maksām un to maksāšanas kārtību 

12.6. Par Rezolūciju „Par valsts un pašvaldību autoceļiem” 

12.7. Par Rezolūciju „Par grozījumiem likumā „Par valsts budžetu 2004.gadam” 

12.8. Par Rezolūciju „Par reģioniem” 

12.9. „Par Pašvaldības deputātu sociālajām garantijām” 

12.10. Par Rezolūciju „Par atbalstu teritorijas plānošanai” 

12.11. Par Rezolūciju „Par Satversmes grozījumiem” 

12.12. Par Rezolūciju „Par neatliekamiem pasākumiem veselības aprūpē” 

13. Apbalvošana ar LPS Atzinības rakstu un nozīmi 

 

1. Balsu skaitīšanas, mandātu un redakcijas komisiju vēlēšanas 
(A.Jaunsleinis, A.Elksnītis) 

 

A.Elksnītis informē, ka ir saņemti šādi priekšlikumi komisiju izveidei: 

 Balsu skaitīšanas komisija: Jānis Leitis, Valmieras pagasta padomes 

priekšsēdētājs, Aivis Kārkliņš, Brunavas pagasta padomes priekšsēdētājs, 

Viesturs Cīrulis, Kokneses pagasta padomes priekšsēdētājs; Ēvalds Stērnieks, 

Lazdukalna pagasta padomes priekšsēdētājs; 

 Mandātu komisija: Aivars Troska, Lielvārdes pilsētas domes priekšsēdētājs, 

Helmi Stalta, Rīgas pilsētas domes deputāte, Astrīda Spuriņa, Vārkavas 
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novada domes priekšsēdētāja, Arta Brauna, Priekules pagasta padomes 

priekšsēdētāja, Andris Badūns, Krāslavas rajona padomes priekšsēdētājs; 
 Redakcijas komisija: Aleksandrs Lielmežs, Finanšu un ekonomikas komitejas 

priekšsēdētāja vietnieks, Ligita Gintere,  Izglītības un kultūras komitejas 

priekšsēdētāja, Visvaldis Gercāns, Reģionālās attīstības un sadarbības komitejas 

priekšsēdētājs, Irēna Škutāne,  Veselības un sociālo jautājumu komitejas 

priekšsēdētāja, Aivars Okmanis, Tehnisko problēmu komitejas priekšsēdētājs, 

Gunārs Laicāns,  Dundagas pagasta padomes priekšsēdētājs, Māris Pūķis, LPS 

vecākais padomnieks; Edvīns Bartkevičs, Ogres novada domes priekšsēdētājs, 

Aivars Lācarus, Talsu rajona padomes priekšsēdētājs un Talsu pilsētas domes 

priekšsēdētājs; Māris Timermanis, Amatas novada domes priekšsēdētājs; 

 Sekretariātā: Vilnis Sirsonis, Ķeipenes pagasta padomes priekšsēdētājs, Olga 

Kokāne, LPS priekšsēža padomniece, Elita Kresse, LPS sekretāre. 

 

Atklāti balsojot, kongress nolemj apstiprināt Balsu skaitīšanas, mandātu un redakcijas 

komisijas un sekretariātu. 

 

2. LPS priekšsēža ziņojums 

3. Finansu un ekonomikas komitejas ziņojums 
(A.Jaunsleinis) 

 

LPS priekšsēdis A.Jaunsleinis ziņo par sasniegumiem periodā starp kongresiem un 

paveikto gada laikā. (Priekšsēža ziņojuma tēzes pielikumā). Priekšsēdis runā par 

zaudējumiem periodā starp kongresiem: Satversmes nepapildināšana ar pašvaldības 

principu; tieši vēlētu apriņķa pašvaldību izveidošanas atlikšana; pārāk zems garantiju un 

aizņēmumu limits; investīciju apjoma samazinājums, kā arī Pašvaldību vienotās 

informācijas sistēmas attīstības apturēšana. Par zaudējumu periodā starp LPS 

13.kongresu un LPS 14.kongresu var uzskatīt arī Valsts autoceļu fonda likvidāciju, 

Eiropas Savienības Strukturālo fondu nepieejamību pašvaldību autoceļu projektiem un 

izglītības infrastruktūrai; slimokasu centralizācija un valdības nespēja piedāvāt veselības 

finansējuma risinājumus. A.Jaunsleinis uzsver, ka līdz šim nesasniegtajam jākļūst par 

pamatu vadlīnijām turpmākajai rīcībai. Latvijai kļūstot par Eiropas Savienības 

dalībvalsti, arī pašvaldībām paredzami jauni uzdevumi un pienākumi. Arī Latvijas 

Pašvaldību savienībai jābūt gatavai pārmaiņām. LPS darbības mērķis ir stipru pašvaldību 

izveidošana, tādēļ priekšsēdis savā runā analizē arī novadu veidošanas procesu, pievēršot 

īpašu uzmanību teritorijas attīstības plānošanai. A.Jaunsleinis uzsver, ka pašvaldībām ir 

izdevies izkarot līdzvērtīga partnera lomu ES fondu apgūšanā, par pieciem miljoniem 

latu ir paaugstināts arī pašvaldību kredītu limits šim gadam, kas ļaus nodrošināt 

līdzfinansējumu. A.Jaunsleinis atzīst, ka aizvadītā gada nogalē bija izveidojusies kritiska 

situācija, kad visām pašvaldības pārstāvošajām sabiedriskajām organizācijām nācās 

izmisīgi cīnīties pret Reģionālās attīstības un pašvaldību lietu ministrijas izstrādātā jaunā 

Pašvaldību likuma pieņemšanu, kas atjaunotu izpildkomiteju sistēmu. LPS priekšsēdis 

pateicas par atbalstu Zaļo un zemnieku savienībai un Latvijas Pirmajai partijai, kuras 

nostājās LPS pusē. A.Jaunsleinis atzīmē, ka tieši no pašvaldību atbalsta lielā mērā bija 

atkarīgs pilsoņu pozitīvais balsojums referendumā par Latvijas dalību ES. Tagad 

iedzīvotājiem būtu jāredz pozitīvas pārmaiņas, pretējā gadījumā viņi jutīsies piekrāpti. 

Patlaban saistībā ar ES valstī valda zināms apjukums, jo ne valdība, ne Saeima, ne arī 

pašvaldības skaidri nezina, kā rīkoties jaunajos apstākļos. LPS plāno atvērt Briselē savu 

pārstāvniecību, kura uzturēšanai gadā būs nepieciešami 56 287 lati, kas paaugstinātu 

biedra naudu veidā būs jāsaziedo pašvaldībām. Iespējams, ka sākuma posmā tiks īrētas 

kopīgas telpas ar Rīgas domes pārstāvniecību Briselē. LPS nav izdevies panākt sen 

rosinātos grozījumus Satversmē, kas novērstu patlaban pastāvošo iespēju valdībai grozīt 
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pašvaldību iekārtu Satversmes 81.panta kārtībā. Priekšsēdis uzsvēra, ka Latvijas 

Pašvaldību savienība ir sadarbojusies un sadarbosies ar visām valdībām, tā ir 

ieinteresēta, lai valstī būtu stabilitāte. A.Jaunsleinis sola, ka LPS prasīs, lai nākamā gada 

budžetā pašvaldībām būtu paredzēti daudz lielāki kredītu un garantiju limiti. LPS prasa 

arī Valsts autoceļu fonda atjaunošanu, jo tā likvidācija šogad pašvaldībām ir radījusi 15 

miljonu latu zaudējumus. Pašvaldības ir neapmierinātas ar stāvokli veselības aprūpē, 

prasa sakārtot veselības aprūpes finansēšanas sistēmu, nenovirzot atbildību par finanšu 

sadales institūciju neizdarībām uz pašvaldībām. Joprojām aktuāls jautājums ir 

ugunsdzēsības finansēšana. LPS šim mērķim prasīja 700 000 latu gadā, kuri netika 

iedoti, bet ugunsgrēks Cesvaines pilī nodarīja divu miljonu latu zaudējumus. Pašvaldības 

gaida no valsts solītās investīcijas novadu infrastruktūras sakārtošanai 14 miljonu latu 

apmērā, zaudējumu kompensāciju, kas pašvaldībām radīsies sakarā ar iedzīvotāju 

ienākuma neapliekamā minimuma paaugstināšanu. Pēc Reģionālās attīstības un 

pašvaldību lietu ministrijas aprēķiniem, dzīvokļu problēmas risināšanai nepieciešama 

valsts dotācija pašvaldībām 171 miljona latu apmērā. Savukārt piespiedu darbu 

organizēšanai pašvaldībām nepieciešami 727 000 latu. A.Jaunsleinis uzskata, ka valdībai 

ir jārūpējas par spriedzes mazināšanu izglītības reformas sakarā, jo šī problēma 

vistiešākajā veidā skar pašvaldības. Pašvaldību darbinieki arī vēlētos, lai tiktu pieņemti 

likuma grozījumi par pašvaldību darbinieku sociālo aizsardzību. 

 

 

4. Revīzijas komisijas ziņojums 
(J.Tukiša) 

 

LPS Revīzijas komisijas locekle J.Tukiša nolasa Revīzijas komisijas 2004.gada 23.marta 

aktu par Latvijas Pašvaldību savienības darba dokumentālo pārbaudi un priekšlikumiem 

darba pilnveidošanai (pielikumā).  

 

 

5. Mandātu komisijas ziņojums 
(A.Troska) 

 

A.Troska ziņo, ka, atklāti balsojot, Mandātu komisija nolemj par Mandātu komisijas 

priekšsēdētāju ievēlēt A.Trosku, Lielvārdes pilsētas domes priekšsēdētāju. Atklāti 

balsojot, komisija nolemj par Mandātu komisijas sekretāru ievēlēt Astrīdu Spuriņu, 

Vārkavas novada domes priekšsēdētāju. A.Troska ziņo, ka līdz 2004.gada 21.maijam 

Latvijas Pašvaldību savienībā iestājušās 499 pašvaldības, uz kongresu ieradušies 270 

delegāti. Pārbaudot delegātu pilnvaras, komisija nolemj atzīt visu 270 delegātu 

mandātus. 

 

 

6. Reģionālās attīstības un sadarbības komitejas ziņojums 
(V.Gercāns) 

 

V.Gercāns ziņo par Reģionālās attīstības un sadarbības komitejas darbu pēc LPS 

13.kongresa. Komiteja centusies visus svarīgākos aktuālos jautājumus risināt ar 

atbildīgajām personām. Ja parasti, gatavojot atzinumu par iesniegtu likumprojektu vai 

Ministru kabineta noteikumu projektu, LPS ikdienā var balstīties uz komitejā jau izlemtu 

nostāju, tad dažos gadījumos tika aptaujātas ieinteresētās pašvaldības, bet īpaši strīdīgos 

jautājumos aicinātas ierasties ministrijās un aizstāvēt savu viedokli. Daudzos svarīgos 

jautājumos darbs problēmas risināšanā nebeidzas ministrijās, bet turpinās Ministru 

kabinetā un Saeimā. 
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Reģionālās attīstības un sadarbības komitejā izdebatētais ir pamats LPS atzinumiem par 

daudziem aktuāliem, bieži ļoti steidzīgiem likumprojektiem vai Ministru kabineta 

noteikumiem. Notikušas daudzas starpinstitūciju sanāksmes par atsevišķiem 

likumprojektiem vai Ministru kabineta noteikumu projektiem, turklāt daudzas tika 

atkārtotas, jo mēs nepieņēmām pirmatnējos priekšlikumus, ja tie kādā mērā ierobežoja 

pašvaldību tiesības vai uzlika jaunus pienākumus bez attiecīga finansiāla seguma. Kaut 

arī ne vienmēr mēs tikām uzklausīti ar izpratni, daudzos gadījumos izdevās apturēt  

nepārdomātas normas.   

 

Lai aizstāvētu 25 specifisku pašvaldību intereses, saskaņā ar komitejā nolemto izveidota 

Piekrastes pašvaldību apvienība kā LPS struktūrvienība.  Turpinās konsultācijas 

ministrijās par vairākiem vides aizsardzības un dabas aizsardzības jautājumiem, par 

aizsargjoslām, par zemes reformas jautājumiem, teritoriālplānošanas noteikumu 

jaunajām versijām. Daudzos svarīgos jautājumos darbs problēmas risināšanā nebeidzas 

ministrijās, bet turpinās Ministru kabinetā un Saeimā. Komitejas pārstāvji piedalās 

gadskārtējās Latvijas Pašvaldību savienības sarunās ar Reģionālās attīstības un 

pašvaldību lietu ministriju un Vides ministriju.  

 

 

7. Tehnisko problēmu komitejas ziņojums 
(A.Okmanis) 

 

A.Okmanis ziņo par Tehnisko problēmu komitejas darbu pēc LPS 13.kongresa. 

Transports un autoceļi - komiteja šiem jautājumiem ir pievērsusies vairākkārtīgi, īpaši 

asas diskusijas izraisīja grozījumi likumprojektos “Grozījumi likumā “Par autoceļiem” 

un grozījumiem likumā “Par transportlīdzekļu ikgadējo nodevu”, kas saistīti ar 

iepriekšējās valdības “ģeniālo” ieceri likvidēt Valsts autoceļu fondu. Respektējot LPS un 

MK 2004. gada domstarpību un vienošanās projektu, kā arī LPS un Satiksmes 

ministrijas vienošanos pašvaldību speciālie budžeti autoceļu fondiem tika  saglabāti.  

Tika panākts, ka pašvaldības no valsts budžeta saņems ne mazāk līdzekļu kā iepriekšējā 

gadā. Lai gan LPS un valdības 2004 .gada domstarpību vienošanās protokolā ir 

paredzēts, ka  mērķdotācijas pašvaldību ceļiem saglabāsies 2003.gada līmenī un 

dotācijas pasažieru pārvadājumiem palielinātas par 1,4 miljoniem, komiteja ir 

vairākkārtīgi asi vērsusies pret Valsts autoceļu fonda likvidēšanu, jo valsts budžetā 2004. 

gadā tika centralizēti noteikts 2003. gada Valsts autoceļu apjoms, taču netika paredzēts 

lielāks finansējums saistībā ar akcīzes nodokļa pieaugumu,  papildus tam nesadalītais 

VACF atlikums 3,92 miljoni par 2003. gadu, tā rezultātā ceļu nozare zaudēs 15,4 

miljonu latu, attiecīgi pašvaldību autoceļi ap 5 miljoni latu. Sakarā ar valsts autoceļa 

fonda likvidēšanu, zuda tiesisks pamats stabilam ceļu infrastruktūras finansējumam. Līdz 

ar to, komiteja kopā ar Satiksmes ministriju bija spiesta sagatavot pagaidu risinājumu 

pašvaldību mērķdotāciju sadalē, sadalījuma shēmā par pamatu, ņemot  2003 gada 

finansējumu, nosakot, ka ar 2004. gadu katru mēnesi pašvaldības saņem.1/12 daļu no 

paredzētās summas. Bija pilnīgi skaidrs, ka pēc tik absurdiem kritērijiem, kura vienīgā 

formula ir “ne mazāk kā 2003.gadā”, mērķdotāciju sadale ilgtermiņā ir neiespējama un 

pēc būtības nav godīga, tādējādi tika izveidota darba grupa, kura izstrādāja kritērijus 

mērķdotāciju sadalei 2005. gadam paredzot, ka 30 % no mērķdotācijas sadala 

proporcionāli attiecīgās pašvaldības teritorijā reģistrēto un iepriekšējā gadā tehnisko 

apskati izgājušo transportlīdzekļu skaitam uz 01.01.2004. Attiecīgi 35 % tiktu sadalīti 

proporcionāli pašvaldību valdījumā esošo ielu un tiltu laukumam, piemērojot atbilstošus 

koeficientus, atlikušie 35 % tiktu sadalīti proporcionāli pašvaldību valdījumā esošajam 

autoceļu garumam, kas reizināts ar attiecīgiem koeficientiem. Komiteja uzskata, ka 
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izveidotajai darba grupai jārisina jautājumi par jauna “Autoceļu likuma” vai speciālu 

autoceļu uzturēšanas programmu izstrādi, nosakot precīzus finansējuma avotus atbilstoši 

akcīzes nodokļa un transporta nodevas pieaugumam, pretējā gadījumā finansējums 2005. 

gadā varētu palikt 2004. gada līmenī.   

 

Komitejas sēdēs vairākkārtīgi diskutēts par Ministru kabineta noteikumiem “Par kārtību, 

kādā veicami pasažieru un kravas pašpārvadājumi”, “Autotransporta gada nobraukumu 

uzskaites kārtība”, jāatzīmē, ka vairāki komitejas priekšlikumi šajos noteikumos ir 

iestrādāti. Tehnisko problēmu komitejā divas reizes tika izskatīts jautājums “Par 

Nacionālo programmu ES struktūrfondu administrēšanai valsts autoceļu nozarē” un “Par 

Latvijas lauku autoceļu sakārtošanas un attīstības reģionālo programmu 2002. - 2004. 

gadam”. Nacionālā programma paredz grants segu asfaltēšanu, asfaltēto segu 

pastiprināšanu, valsts 1. šķiras autoceļiem, pilsētu tranzītielu sakārtošanai paredzēti tikai 

10 % no ERAF fonda. Diemžēl programmā nav iekļauti valsts 2. šķiras un pašvaldību 

autoceļi, izstrādājot šo programmu nav ievērotas pašvaldību intereses un Latvijas 

reģionu attīstības aģentūru ieteikumi. Siltumapgādes jautājumos komiteja cieši 

sadarbojas ar Latvijas siltumapgādes asociāciju 2003. gada jūnijā tika akceptēta un 

valdībai nosūtīta vēstule “Par siltumapgādes situāciju Latvijā”, Saeimai un valdībai 

sagatavoti un nosūtīti priekšlikumi grozījumiem Enerģētikas likuma 50. pantā, paredzot 

ēku un būvju īpašniekiem tiesības izvēlēties izdevīgāko siltumapgādes veidu, ievērojot 

attiecīgās pašvaldības izdotos saistošos noteikumus un administratīvās teritorijas 

siltumapgādes attīstības perspektīvas. Nevienam nav noslēpums, ka pašreizējā likuma 

redakcija pašvaldībās rada draudus centralizētās siltumapgādes sistēmas sagraušanai. 

Tomēr, jāatzīmē, ka pozitīvu virzību šo jautājumu risināšanā nav izdevies panākt. 

 

 

8. Veselības un sociālo jautājumu komitejas ziņojums 
(I.Škutāne) 

 

I.Škutāne ziņo par Veselības un sociālo jautājumu komitejas darbu pēc LPS 13.kongresa.  

I.Škutāne ar nožēlu konstatē, ka stāvoklis veselības aprūpē joprojām nav uzlabojies un 

patreizējā veselības aprūpes sistēma nenodrošina iedzīvotājiem kvalitatīvus un 

pieejamus pakalpojumus. Valstī turpinās neapstiprināta valsts veselības aprūpes 

attīstības plāna (Māsterplāna) ieviešana. Valsts obligātās veselības apdrošināšanas 

aģentūra ir panākusi sekundārās veselības aprūpes līdzekļu centralizāciju, diemžēl 

daudzu pašvaldību veselības aprūpes uzņēmumu finansēšana gada vidū tiek pārtraukta.  

I.Škutāne uzskata, ka ir nepieciešams izstrādāt un pieņemt Valsts veselības aprūpes 

attīstības plānu (Masterplānu), nodrošinot tā realizācijai nepieciešamos valsts budžeta 

līdzekļus. Valsts obligātās veselības apdrošināšanas aģentūrai nekavējoties jāuzsāk 

stabila un ilglaicīga (vismaz 2 gadu periodam) līgumu slēgšana ar veselības aprūpes 

pakalpojumu sniedzējiem. Jāsakārto veselības aprūpes finansēšanas sistēma, nenovirzot 

atbildību par finansu sadales institūciju neizdarībām uz pašvaldībām, jāpārprofilē mazās 

lauku slimnīcas (veselības aprūpes centrus). Pēkšņas finansēšanas pārtraukšanas 

gadījumos slēgšanai jāparedz valsts budžeta līdzekļi. 

 

 

9. Izglītības un kultūras  komitejas ziņojums 
(L.Gintere) 

 

L.Gintere ziņo par Izglītības un kultūras komitejas darbu pēc LPS 13.kongresa. Šis gads 

iezīmējies ar aktīvu Kultūras padomes darbu, kā arī kopā ar KM aktualizēti svarīgākie 

jautājumi Dziesmu svētku tradīciju saglabāšanai. Šobrīd aktuāls ir jautājums, kā panākt  
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Dziesmu svētku tradīciju pārmantojamību, to nepazaudēt. Ir strādāts pie koncepcijas 

“Par Tautas mākslu”. Tomēr šobrīd valstij būtu jāizšķir, cik lielā mērā tā ir gatava balstīt 

tautas mākslu un kādu tā redz tās attīstību nākotnē. Vēl aizvien paliek aktuāls jautājums 

par investīcijām kultūras objektiem pašvaldībās - bibliotēkām un kultūras, tautas 

namiem. Šī problēma jāaktualizē arī turpmāk. Kultūras ministrija korekti un profesionāli 

ir informējusi LPS un ieinteresētos pašvaldību darbiniekus par iespējām pašvaldībām 

piedalīties ES strukturālo fondu apgūšanā tieši kultūras jomā. Bibliotēkas un to aktuāli 

risināmie jautājumi, bibliotēku informatizēšanas projekti, inovatīvu risinājumu 

meklējumi – ar to ir iezīmējies aizvadītā laika periods šajā nozarē. Arī turpmāk 

pašvaldībām jāmusina savu iestāžu vadītāji aktīvāk informēt pašvaldību vadītājus un 

iesaistīties visās “Gaismas tīkla” aktivitātēs, jo šobrīd tas ir reālākais ceļš uz informācijas 

tehnoloģiju ieviešanu vietējā pašvaldībā. Īpašo uzdevumu ministra bērnu un ģimenes 

lietās sekretariāts ir jauns sadarbības partneris Izglītības un kultūras komitejai, tādēļ 

varbūt kopīgi sasniegtie rezultāti nav vēl pārāk manāmi. Šobrīd valstī notiekošie procesi 

aizvien vairāk liek pašvaldībām strādāt pie savas vietējās pašvaldības “integrācijas” 

politikas, kuras mērķis – aktīva un pilsoniski atbildīga vietējā sabiedrība.  

 

Neskatoties uz to, ka sarunu un sadarbības tradīcijas ar Izglītības un zinātnes ministriju ir 

senas, šajā gadā dažādu politisku iemeslu dēļ dialogs ir veidojies fragmentāri, un LPS 

viedoklis nav uzklausīts daudzos jautājumos. Te var minēt gan speciāli izglītības iestāžu 

finansējumu, gan LIIS projektu, gan investīciju politiku, gan pedagogu darba samaksas 

jautājumus.  Arī jautājums par izglītības iestāžu ārējās vērtēšanas institucionalizācijas 

modeļiem nav realizēts atbilstoši iecerētajam.  

 

 

Ministru prezidenta uzruna 
 

Ministru prezidents Indulis Emsis apsveic Latvijas Pašvaldību savienības 14.kongresu.  

 

 

10. Debates 
(R.Švīpiņš, I.Pole, A.Āķis) 

 

Raimonds Švīpiņš, Vadakstes pagasta padomes priekšsēdētājs, debatē par Eiropas 

Savienības finansējuma piesaistīšanu. 

 

I.Pole, Kārļa fonds, iepazīstina ar brošūru, kas popularizē kultūras dzīvi. Tā tiek izdota 

jau otro gadu. 

 

A.Āķis aicina pašvaldības uz sadarbību, īstenojot projektu “ Iepazīsti Latviju”.  

 

Debates slēdz.  

 

11. LPS priekšsēža vietnieka apstiprināšana 
(A.Jaunsleinis) 

 

A.Jaunsleinis informē, ka Pilsētu savienības konferencē par Pilsētu savienības 

priekšsēdētāju ir ievēlēts Edvīns Bartkevičs, Ogres novada domes priekšsēdētājs. LPS 

dome šī gada 5.maijā apstiprināja Edvīnu Bartkeviču par LPS valdes locekli. Atklāti 

balsojot, par – 274, atturas – nav, pret – nav, kongress nolemj apstiprināt Edvīnu 

Bartkeviču, Ogres novada domes priekšsēdētāju, par Latvijas Pašvaldību savienības 

priekšsēža vietnieku. 
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12. Dokumentu apspriešanas un pieņemšana 

 12.1. Par sabiedriskās organizācijas “Latvijas Pašvaldību savienība” 

pārveidošanu par biedrību 
(M. Pūķis) 

 

M.Pūķis iepazīstina ar saņemtajiem priekšlikumiem un ierosinājumiem kongresa 

dokumentu labojumiem. Atklāti balsojot, par – 274, atturas – nav, pret – nav, kongress 

apstiprina kongresa lēmumu „Par sabiedriskās organizācijas “Latvijas Pašvaldību 

savienība” pārveidošanu par biedrību” (pielikumā). 

 

 

 12.2. Par biedrības “Latvijas Pašvaldību savienība” Statūtu jauno redakciju 
(M. Pūķis) 

 

Atklāti balsojot, par – 272, atturas – 2, pret – nav, kongress apstiprina biedrības 

„Latvijas Pašvaldību savienība” Statūtu jauno redakciju (pielikumā). 

 

 

 12.3. Par biedrības “Latvijas Pašvaldību savienība” izpildinstitūciju 
(M. Pūķis) 

 

Atklāti balsojot, par – 274, atturas – nav, pret – nav, kongress apstiprina kongresa 

lēmumu „Par biedrības “Latvijas Pašvaldību savienība” izpildinstitūciju” (pielikumā). 

 

 

 12.4. Par Revīzijas komisijas nolikuma jauno redakciju 
(M. Pūķis) 

 

Atklāti balsojot, par – 274, atturas – nav, pret – nav, kongress apstiprina Revīzijas 

komisijas nolikuma jauno redakciju (pielikumā). 

 

 

 12.5. Par Nolikumu par LPS biedru dalības maksām un to maksāšanas kārtību 
(M. Pūķis) 

 

Atklāti balsojot, par – 261, atturas – 10, pret – 3, kongress apstiprina Nolikumu par LPS 

biedru dalības maksām un to maksāšanas kārtību (pielikumā). 

 

 

 12.6. Par Rezolūciju „Par valsts un pašvaldību autoceļiem” 
(M. Pūķis) 

 

Atklāti balsojot, par – 274, atturas – nav, pret – nav, kongress apstiprina Rezolūciju „Par 

valsts un pašvaldību autoceļiem” (pielikumā). 

 

 

 12.7. Par Rezolūciju „Par grozījumiem likumā  

 „Par valsts budžetu 2004.gadam” 
(M. Pūķis) 

 

Atklāti balsojot, par – 274, atturas – nav, pret – nav, kongress apstiprina Rezolūciju „Par 

grozījumiem likumā „Par valsts budžetu 2004.gadam” (pielikumā). 
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 12.8. Par Rezolūciju „Par reģioniem” 
(M. Pūķis) 

 

Atklāti balsojot, par – 274, atturas – nav, pret – nav, kongress apstiprina Rezolūciju „Par 

reģioniem” (pielikumā). 

 

 12.9. „Par Pašvaldības deputātu sociālajām garantijām” 
(M. Pūķis) 

 

Atklāti balsojot, par – 271, atturas – 3, pret – nav, kongress apstiprina Rezolūciju „Par 

Pašvaldības deputātu sociālajām garantijām” (pielikumā). 

 

 12.10. Par Rezolūciju „Par atbalstu teritorijas plānošanai” 
(M. Pūķis) 

 

Atklāti balsojot, par – 273, atturas – 1, pret – nav, kongress apstiprina Rezolūciju „Par 

atbalstu teritorijas plānošanai” (pielikumā). 

 

 12.11. Par Rezolūciju „Par Satversmes grozījumiem” 
(M. Pūķis) 

 

Atklāti balsojot, par – 274, atturas – nav, pret – nav, kongress apstiprina Rezolūciju „Par 

Satversmes grozījumiem” (pielikumā). 

 

 12.12. Par Rezolūciju „Par neatliekamiem pasākumiem veselības aprūpē” 
(M. Pūķis) 

 

Atklāti balsojot, par – 274, atturas – nav, pret – nav, kongress apstiprina Rezolūciju „Par 

neatliekamiem pasākumiem veselības aprūpē” (pielikumā). 

 

13. Apbalvošana ar LPS Atzinības rakstu un nozīmi 
(A.Jaunsleinis ) 

 

A.Jaunsleinis informē, ka dome šī gada 5.maijā nolēmusi ar LPS Atzinības rakstu un 

nozīmi par nopelniem pašvaldību darbā apbalvot Juri Šulcu, Aidi Heringu, Astrīdu 

Vītolu un Aivaru Vāveri. LPS Atzinības rakstu un nozīmi pasniedz Jurim Šulcam, 

bijušajam Latvijas Pašvaldību savienības priekšsēža vietniekam, Latvijas Pilsētu 

savienības priekšsēdētājam un Tukuma pilsētas domes priekšsēdētājam. 

 

 

 

 

 

 

Priekšsēdis         A.Jaunsleinis 

 

 

 

 

 

Protokolētāja         E.Kresse 


